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Je2vzőkönyv

Készült: Kisköre Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 2016. november 10-i soros
üléséről a Kiskörei Polgármesteri Hivatal tanácskozó termében.

Jelen vannak: Magyar Csilla polgármester
Takács Attila alpolgármester
Fejes Lőrinc
Holló Gyula
Németh Mihályné
Pócs János képviselők

Távol maradt: Oláh Ferencné képviselő —jelezte távolmaradásának okát.

Me2hívottak:
Kiskörei Polgármesteri Hivatal részéről:
Tóth János Zoltán jegyző tanácskozási joggal
Dr. Molnár Péter aljegyző

Dr. Jozefovics Judit fogorvos
Siposné Kohári Edit intézményvezető-helyettes
Patakfalvi Imre Kiskörei Roma Nemzetiségi Onkormányzat elnöke
Molnár Anita FIDESZ helyi szervezet képv.
Forgács István MSZP helyi szervezet képv.

Me2hívás nélkül me2jeleutek:
Királyné Molnár Andrea
Poczók Kálmánné
Poczók Katalin helyi lakosok

A jelenléti ív jegyzőkönyv „A” inellékletét képezi.

Je2vzőkönvvvezető: Pócs Jánosné

Magyar Csilla polgármester köszöntötte a Testületi ülésen megjelent tagokat,
meghívottakat, megállapította, hogy az ülésen 6 képviselő van jelen, a képviselő-testület
határozatképes, az ülést megnyitotta. A polgármester elmondta, hogy Oláh Ferencné
képviselő nem tud részt venni az ülésen.

Ezek után a polgármester az alábbi napirendeket javasolta megtárgyalásra:

1. Tájékoztató az előző ülés óta történt fontosabb eseményekről, jelentés a lejárt határidejű
határozatokról.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

2. Tájékoztató a fogászati ellátásról.
Előadó: Dr. Jozefovics Judit fogorvos

3. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2015. évi munkájáról.
Előadó: Tóth János Zoltán jegyző
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4. Dél-Hevesi Kistérség Gyermekjóléti Központ és Családsegítő Szolgálat átszervezés ügye.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

5. Egyebek

6. Indítványok, interpellációk, bejelentések.

Zárt ülés:

7. Önkormányzati ösztöndíjra benyújtott kérelmek elbírálása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

Meghívó a jegyzőkönyvhöz „B” mellékletként csatolva.

A képviselők részéről más javaslat nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdésként tette
fel. Ki az, aki elfogadja az általa javasolt napirendi pontokat? Kézfehiyájtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igeimel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett elfogadta az általa javasolt napirendet, melyről a
határozat a következő:

147/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

1. Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testület 6 igen szavazat mellett elfogadta a
polgármester által javasolt napirendeket, amely a következő:

2. Tájékoztató az előző ülés óta történt fontosabb eseményekről, jelentés a lejárt határidejű
határozatokról.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

3. Tájékoztató a fogászati ellátásról.
Előadó: Dr. Jozefovics Judit fogorvos

4. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2015. évi munkájáról.
Előadó: Tóth János Zoltán jegyző

5. Dél-I-Ievesi Kistérség Gyermekjóléti Központ és Családsegítő Szolgálat átszervezés ügye.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

6. Egyebek

7. Indítványok, interpellációk, bejelentések.

Zárt ülés:

8. Önkorn-iányzati ösztöndíjra benyújtott kérelmek elbírálása.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: azonnal.
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1; napirend
(Irásos anyag jegyzőkönyvhöz „C” mellékletként csatolva).

Magyar Csilla polgármester a következőket mondta cl: A képviselő-testület tagjai Írásban
megkapták a jelentést, a fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót. A polgármester kérdezte,
hogy a testület részéről van-e kérdés a kiadott anyaggal kapcsolatban?

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület a tájékoztatót? Kézfelnyújtássaljelezzék.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy a
képviselő-testület 6 igen szavazat mellett a következők szerint határozott:

148/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testület 6 igen szavazat mellett elfogadta a lejárt
határidejű határozatokról szóló jelentést, és a két ülés közötti tárgyalásokról szóló
tájékoztatót.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

2: napirend
(Irásos tájékoztató a jegyzőkönyvhöz „D” mellékletként csatolva).

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan elmondta: A fogorvosnő
tájékoztatóját a testület az ülést megelőzően megkapta. Kérdezte Dr. Jozefovics Juditot, hogy
kíván-e kiegészítéssel élni?

Dr. Jozefovics Judit fogorvos kiegészítésként az alábbiakat mondta el: A szabadsága ideje
alatt a helyettesítése kicsit akadozik, mert kollegája nem tudja a atindennapi helyettesítést
megoldani. Szerencsére eddig különösebb problémát nem okozott.

Fejes Lőrinc képviselő kérdésként tette fel: A statisztikai adatokból látszik a csökkenő
tendencia. Mi az oka, hogy mind a megjelent betegeknek száma, mind pedig a különböző
beavatkozások csökkennek?

Dr. Jozefovies Judit fogorvos a képviselői kérdésre az alábbi választ adta: Egyik ok, hogy a
tavalyi évben és az idén is hosszabb ideig volt táppénzen. A másik ok pedig, hogy izületi
problémái miatt a helyi lakosságot ellátja, de a területen kívüli betegeket jóval kisebb
mértékben. A törvény értelmében sürgősségi ellátást el kell végeznie, bárhol is lakik az
ellátásra rászoruló személy. Nyilvánvalóan a nyaralók részéről, ha fogászati probléma adódik,
azokat ellátja, de a környékbeli kollegái, ha szabadságon vannak, azok betegeit már nem,
ezért a statisztikai adatokat ez is befolyásolja.

Fejes Lőrinc képviselő: Ezek alapján a kisköreiek teszik ki a statisztika nagy részét, és a
körzeten kívüliekkel csökkent.
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Dr. Jozefovics Judit fogorvos igennel válaszolt.

A képviselők részéről több kérdés, hozzászólás nem volt, Magyar CsiHa polgármester
kérdésként tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület a fogászati ellátásról szóló tájékoztatót?
Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, bogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett elfogadta a fogászati ellátásról szóló tájékoztatót,
melyről a határozat a következő:

149/22016SXI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett elfogadta a
fogászati ellátásról szóló tájékoztatót.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

~: napirend
(Irásos beszámoló ajegyzőkönyvhöz „E” mellékletként csatolva).

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan a következőket mondta el: Jegyző Úr
a mai testületi ülésen nem tud részt venni, ezért aljegyző urat bízta meg a beszámoló
levezetésével.

Dr. Molnár Péter aljegyző elmondta: A beszámoló fontosabb részeihez szeretne kiegészítést
tenni.
- Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény írja elő, hogy a jegyzőnek minden

tárgyévben a tárgyévet megelőző évről a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről
beszámolót kell készítenie.

- Jegyző Úr fö változásként az előző évekhez képest említést tett a köztisztviselői kredites
pontrendszerről, ami azt jelenti, hogy minden köztisztviselőnek meghatározott számú
kreditnyi továbbképzést kell teljesíteni. Ez viszont a munkaidőből vesz el időt,
költségvonzata is van, a végzettségtől függően - közép- és felsőfokú - eltérő mennyiségű
kreditet kell 4 év alatt megszerezni. A Hivatal 12 fős státusszal rendelkezett a 2015-ös
évben. A 2015-ös évben a legfontosabb feladat vezetői szinten az ő személyével függ
össze. Az aljegyői pályázatra 6 lb jelentkezett, s őt választotta jegyző úr. Ugyancsak a
201 5-ös évben került egy Új Pozíció kialakításra, amelyet Katona György látott el, aki a
Városfenntartó Kit. létrehozásától már az ügyvezetői feladatokat látja el.

- Fontos feladata volt még a Hivatalnak 2015-ben: A képviselő-testület 20 alkalommal
ülésezett, amelyből 10 ülés munkaterv szerinti, és egyéb nem tervezett üggyel
összefüggésben 10 alkalommal rendkívüli ülés volt. Ezen üléseken összességében 190
önkonnányzati határozat és 17 önkormányzati rendelet született. Az ülésekhez
előterjesztéseket kellett készíteni, s a testület elé terjeszteni.

- Jegyző úr kiemelte azt is, hogy a jegyzőkönyvek továbbítása elektronikus feltöltéssel
kerülnek továbbításra, ugyanígy az önkormányzati rendeletek is. Akkor kerül egy rendelet
kihirdetésre, ha a helyben szokásos mód mellett megjelenik az interneten is, ez a döntő,
így hatályos. Ez ismételten munkát jelent, ha pedig módosításra kerül egy önkormányzati
rendelet gyakran soronként kell állítani a hatályosságot, ugyanis ennek a rendszernek
folyamatosan az aktuális időállapotot kell mutatnia.
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- A beszámoló tartalmazza a pályázati eredményeket, de ezekről a képviselő-testület külön
tájékoztatást kapott. Röviden csak annyit: Az Új TOP-os pályázatok még nem indultak be,
a régi tervezési ciklus pályázatai pedig már lezárultak, ennek ellenére sikerült TOP
projektben is eredményesen pályázni. Legmeghatározóbb az a KEOP pályázat volt, amely
külső energetikai felújításokat tartalmaztak, - varroda, Zsongó épület. A napelemek
elhelyezése is a tavalyi évben realizálódott, mint ahogy az óvodai bővítés. Természetesen
voltak olyan pályázatok is, amelyek nem kaptak támogatást.

- A beszámoló taglalja azokat az átadott pénzeszközöket, amelyeket az önkonnányzat
támogatásként nyújtott, ilyen a Bursa Hungarica Osztöndíj, és az Arany János
Tehetséggondozó Program keretében minden évben nyújtott támogatás, valamint a
Civilszervezetek részére 2015-ben nyújtott támogatás.

- A következőkben a beszámoló az önkormányzatnál alkalmazott közalkalmazottak
státuszhelyeit taglalja, illetve a személyek megnevezését, ugyanígy a köztisztviselőkét is.
Majd a közmunkával kapcsolatos statisztikák olvashatók. Itt a 9. oldalon található
számadatra hívta fel figyelmet, amely a közfoglalkoztatottak számát mutatja,
összességében 568 tő került alkalmazásra 2015. évben. Ez kifejezetten sok, országos
statisztikákat megnézve, település lakosságszám arányban is nagy szám, és nagy
eredmény, hogy ennyi embernek tudott az önkormányzat munkát biztosítani.

- A pénzbeli szociális ellátások terén is voltak alapvető változások. Tudott, hogy egyes
hatáskörök átkerültek a Járási Hivatalhoz, amelyek az úgynevezett normatív ellátások,
amelyre az önkormányzatnak ráhatása nem igazán volt, ezek többnyire a jegyző
hatáskörébe tartoztak, és mérlegelést nem tettek lehetővé. Ezzel párhuzamosan megjelent
a települési támogatás rendszere is, a régi átmeneti segélyt bővítették olyan típusú
rendszerré, amelyet a képviselő-testület viszonylag szabadon alakíthat, s ennek értelmében
rendelet alkotása történt meg a testület részéről.

- Ezek után ügyforgalmi statisztikák találhatók, melynek során látható, hogy milyen nagy
mennyiségű iratanyag keletkezett.

- Beszámoló utolsó részre tartalmazza a pénzügyi és költségvetési feladatokat. A
szakfeladat rendet felváltotta a kormányzati fünkciós rendszer. Az ennek megfelelő
változásokat át kellett vezetni alapító okiratokon valamennyi költségvetési szerv és
szakfeladat vonatkozásában. Az államháztartási rendszer átalakulóban van, a költségvetés,
zárszámadás pénzforgalmi, előirányzati szemléletben került kimutatásra, míg a
vállalkozási szektorban eredményszemléletű kimutatást végeznek, és most olyan
kormányzati elképzelés van, hogy az államháztartási rendszer is áttér az
eredményszemléletű kimutatásra. Jelenleg már a Magyar Allamkincstár felé
eredményszemléletű kimutatást is kell elkészíteni, míg a képviselő-testület felé elsősorban
az előirányzati rendszert kell bemutatni. Tehát a gazdálkodási csoportnak nehéz időszaka
van ebből a szempontból, s ezért minden köszönet megilleti munkájukért őket, annál is
inkább, mivel a pénzügyi jelentéseket már havi rendszerességgel kell végezni, melyet a
MAK felé kell elküldeni. Ezeknek a mérlegjelentéseknek az aláírása képzettséghez kötött,
és most már két kolleganő is rendelkezik ezekkel, ennek ellenére többször okoz komoly
igénybe vételt a részükről.

Magyar CsiHa polgármester az alábbiakat mondta el: Megköszönte a Polgármesteri Hivatal
valamennyi volt és jelenlegi dolgozójának a munkáját. Az a munka, amelyet a lakosság
érdekében, illetve a törvényi megfeleltetésnek végeznek, minden köszönetet megérdemel.
Kiemelte, hogy a települési támogatás, valamint a lakhatási támogatás bevezetése óriási
összegeket juttatott a lakossághoz, amelyet nem szabad figyelmen kívül hagyni, hiszen ezek a
pénzek a lakossághoz kerültek és a képviselő-testület mindenkor próbálja minél szélesebb
körben ezt kiterjeszteni, s ehhez nagy segítséget kap a Hivatal dolgozóitól. Más településről
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érkező tapasztalatok is felhasználásra kerülnek aimak érdekében, hogy minél jobb legyen az
ellátásnak a színvonala.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, Magyar CsiHa polgármester
kérdésként tette fel: Ki az, aki elfogadja a Polgármesteri Hivatal munkájáról szóló
beszámolót? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett a következő határozatot hozta:

150/20t6.(XI. 103 képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett elfogadta a
Polgármesteri Hivatal 2015. évi munkájáról szóló beszámolót.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Tóth János Zoltán jegyző

Határidő: értelem szerint.

~: napirend
(Irásos dokumentum „F” mellékletként jegyzőkönyvhöz csatolva).

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan a következőket mondta el: Egy
jogszabály változás kényszeríti az önkormányzatokat, illetve a kistérségeket arra, hogy a
tavalyi évben létrehozott Gyermekjóléti Központok és Családsegítő Szolgálatok mellett most
újabb szervezési feladat álljon be. 2017. január t-jétől csak az az önkormányzat kaphat
Gyermekjóléti és Családsegítő alapellátási feladatokra támogatást, aki intézményt hoz létre
ezen feladatok ellátására, vagy valamilyen szolgáltatóval, szervezettel együttműködési
megállapodást köt. 2016. január 1-jén jött létre az a Családsegítő Szolgálat és Gyermekjóléti
Központ, amelyet a Dél-Hevesi Kistérség Társulás tanácsa hozott létre. Most újra ki kell
szervezni a Gyermekjóléti Szolgálatot, mint alapellátást, amelyet az önkormányzat intézmény
keretében láthatja cl. Ugy döntött a Társulási Tanács, hogy Hevesnek, mint Járás székhelynek
mindenképpen intézményt kellett létrehozni, s november 17-ig kell a képviselő-testületeknek
döntést hozni arról, hogy milyen formában fogja megoldani ezt az alapellátási kötelező
önkonnányzati feladatot. Vagy saját intézmény keretében, vagy egyházi, vagy egyéb
szolgáltató intézményéhez becsatlakozva. Másik lehetőségként Heves városához egy feladat
ellátási szerződés keretében. A Tanácsban résztvevő polgármesterek úgy nyilatkoztak, hogy
Heves várossal szeretnék ellátni ezt a feladatot. Elsők között szükség van arra, hogy a régi
Alapító Okiratot megszüntesse az önkormányzat, az újat pedig elfogadja, és a feladat ellátási
szerződést jóváhagyja. Tegnap kapta meg Heves városától az előterjesztést, és a felhívást. A
feladat ellátási szerződés a jogszabályi feltételek mellett, arról szól, hogy ezt a feladatot Heves
város látja el, a feladat finanszírozást Kisköre esetében, illetve a csatlakozó önkormányzatok
esetében, ő viseli. Amennyiben Kisköre csatlakozik Heveshez, a létszámról kell adatot
szolgáltatni a törvényi megfelelőség érdekében. Abban az esetben, ha a képviselő-testület
önálló intézmény létrehozása mellett dönt, akkor az intézmény létrehozásának tárgyi és
személyi feltételeit az önkormányzatnak kell viselni. Ezt a törvénymódosítást, a 2017. évre
elfogadott állami költségvetés, ezen belül az Aht. szabályozza, amely világosan tartalmazza,
hogy csak az kaphat normatívát, aki önállóan, vagy ilyen feladat ellátási szerződéssel látja el a
gyermekjóléti és családsegítő feladatokat. Amennyiben önálló intézmény mellett dönt a
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testület egyrészt hosszadalmas, másrészt egy fővel intézmény nem működhet, illetve más
intézménnyel nem vonható össze. Csak szociális intézményhez lehetne hozzátenni.
Anyagi kötelezettség vállalás ebben az esetben nincs, csak annyi, hogy a feladat
finanszírozást Heves Város Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi Osztálya
fo~a érvényesíteni.

Németh Mihályné képviselő kérdése: Csak a név változik, a személyzet megmarad?

Magyar Csilla polgármester igennel válaszolt. A tavalyi évben létrehozták a Családvédelmi
Központot és Gyermekjóléti Szolgálatot. Ebből most a Gyermekjóléti Szolgálatot
visszaemelik az önkonnányzatokhoz, de a Családvédelmi Központnak a feladatköre
Ugyanúgy megmarad és segíti majd a Gyerekjóléti Szolgálatnak a munkáját.

A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdésként tette fel: Ki az, aki elfogadja a Dél-Hevesi Kistérség Társulás Gyermekjóléti
Központ és Családsegítő Szolgálat Alapító Okirat módosítását elfogadja? Kézfelnyújtással
jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület a 6 igen szavazat mellett a következők szerint döntött:

151/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett elfogadta a Dél-
Hevesi Kistérségi Társulás Gyermekjóléti Központ és Családsegítő Szolgálat Alapító Okirat
törléséhez.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: 2016. november 17.

A következőkben a feladat ellátási szerződés megkötésére irányulóan tette fel kérdését
Magyar Csilla polgármester: Ki az, aki támogatja a gyermekjóléti feladatok ellátását Heves
várossal közösen, feladat ellátási szerződés aláírását? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett az alábbi határozatot hozta:

152/20 1 6.SXI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett támogatja a
gyermekjóléti feladatok 2017. január I -jétől Heves Város Onkormányzatával közösen történő
ellátását, és az ehhez szükséges feladat ellátási szerződés aláírását.

A képviselő-testület meghatalmazza a polgármestert a feladat ellátási szerződés aláírására.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.
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5. Egyebek

Poezók Kálmánné helyi lakos a következő kérdést tette fel: Elnézést kért, amiért eljött a mai
képviselő-testületi ülésre, de szeretné tudni, hogy a 2016. október 15-i eseményekkel
kapcsolatban van-e fejlemény, az önkormányzatnak van-e tudomása valamiről? Mert ő úgy
látja, hogy semmi fejlemény nincs, a bűnelkövetők Ugyanúgy élik az életüket.

Magyar Csilla polgármester kérdésként tette fel: Konhétan mire gondol?

Poczók Kálnánné helyi lakos a feltett kérdésre az alábbiakat mondta el: A gyerekeivel
rettegnek, félti őket, mert a munkahelyről éjszaka járnak haza, s nem tudhatja, hogy mikor
támadják meg őket. Nincs megelégedve a rendőrökkel sem. 10 esetből, amit az egyik elkövető
már a településen elkövetett, hogy-hogy nincs a rendőrségen semmi nyoma. Nem érti, hogy
nem lehet őket letartóztatni. A szórakozni vágyó fiatalokat nem engedik élni. Igen, rettegnek,
de tenni fog ellene, az Árpád utcaiakat elűzik. Egy családot elűztek, és miért, mert alkohol és
drog befolyásoltság alatt voltak, egy 18 hónapos baba veszélyben volt miattuk.
Az egyik elkövető családtagja nem sokára szabadul a börtönből. Nem lehet megfeledkezni
arról sem, bogy ez a család pár évvel ezelőtt majdnem a halálba küldött egy embert.
Egyáltalán nem látja azt, hogy ebben bármi is történt volna. Látja, hogy valakinek nem tetszik
a véleménye, de kisköreiként itt akar élni, és meghalni. Nagyon elege van az egészből, a
család nyugodtan újítja a házát, ö meg nem tudja, bogy mit tegyen. Mennek éjszaka
horgászni, a szoniszédból a kerítést leszedik és nem tesznek ellenük semmit sem.

Magyar Csilla polgármester az elmondottakra az alábbiak szerint reagált: Ezeket a
panaszokat már egyszer elmondták. Amennyiben problémájuk van a rendőrséggel, tegyék
meg írásban, és eljuttatja hozzájuk.
A rendőrség csak megalapozott tények alapján tud bármilyen eljárást indítani bárki ellen. A
nyomozást a vallomások és a sértett család feljelentése alapján tudják megtenni, viszont a
sértett az események után egy héttel tette meg feljelentését.
O azt szeretné kérni, hogy a panaszos lakos kérését tegye meg írásban, melyet eljuttat a
rendőrség részére. A nyomozó hatóság tudja ellátni a nyomozási feladatokat. Az
önkormányzat nem lakoltathatja ki ezeket a bűnelkövetőket, mert nincs megalapozott
bűncselekmény. A rendőrök végzik a dolgukat, nyomoznak. Nem lehet csak úgy vagdalózni,
mert ahhoz, hogy egy vád megállja a helyét, minden oldakól meg kell vizsgálni egy-egy
esetet, s utána kerülhet az ügyészséghez, s itt eldöntik, hogy ebben az esetben mi a
bűncselekmény, amire ráhatással nines senki sem. A nyomozó hatóság, az Ügyészség és a
bíróság egymástól három teljesen rnggetlen szerv. Az egyiknek el kell látni azt a feladatot,
amivel a másik tud dolgozni. Abba, bogy melyik szerv hogyan végzi a hatósági munkát az
önkonnányzatnak beleszólása nincs és nem is lehet, mert akkor azt nem demokráciának
hívják. Amennyiben megalapozott a gyanú, és ezzel az ügyészség hogyan dolgozik tovább,
mit terjeszt a bíróság elé, szintén az ő hatósági jogköre, s utána a bíró ez alapján mérlegel,
dönt, amelyben ő felelősséget vállal azért, ami büntetést kiró. Igéretéhez híven több szervet
belevonva megvizsgálták, volt egy rendkívüli képviselő-testületi ülés is, melynek során
ismertette az ügyet. Megvizsgálták azt, hogy milyen lehetőségek vannak az adott törvények
között az önkormányzatnak, mi az, amit ebben az esetben tenni tud, a lehetőségeket számba
vették, amelyet januártól tudnak bevezetni. Ez nem olyan, hogy felfegyverkezve járni az úton,
s aki ártani akar, vagy nem tetszik, az lekaszabolják, mert ebben az esetben rögtön az
önkormányzat lenne a bűnelkövetö. A törvényi hatályokon belül próbál az önkormányzat
tenni úgy, hogy ezeket teljesen kihasználva lehetőséget biztosítsanak arra, hogy a településen
lévő önvédelem, ami nem azt jelenti, hogy bárkire, bármikor, bármit lehet mondani, hanem
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ami a rendőrséggel, polgárőrséggel együttműködve megtehető. Azt is kell mondani, hogy
időre van szükség ahhoz, bogy ebben hogyan lehet lépéseket tenni. Az biztos, hogy
törvénytelen eszközökkel nem lehet megoldást hozni, amely a sértett számára megnyugtató
lenne. Nem kívánhatja az önkormányzattól senki sem, hogy törvénytelenséget kövessen el,
viszont együttműködést elvárva, egyeztetést tartva, kialakítani egy koncepciót azokkal együtt,
akik településvédelemért tenni akarnak. Megérti a sértett problémáját, de az önkormányzatnak
annyi lehetősége van, hogy a rendőrség felé jelzéssel éljen, azonban ehhez az is kell, hogy
Írásban jelezzék az önkormányzatnak. Abba viszont az önkormányzat nem szólhat bele, bogy
a rendőrség hogyan végezze a kihallgatást, a hatósági szakmai munkát.

Poczók Kálniánné helyi lakos sérelmezte azt, hogy a bűnelkövetőket másnap már
elengedték, s ilyen elgondolással más is bemehet bárkinek az ingatlanára, betörheti az ablakot
a gyerekekre, csinálhatnak azt, amit akarnak.

Királyné Molnár Andrea helyi lakos: Amennyiben valaki ilyen esetben megvédi magát és a
családját, az lesz a hibás.

Poczók Kálmánné helyi lakos, panaszos: A bűnelkövetők minden nap alkoholizálnak, és
nem érti azt sem, hogy a 13 éves lányt, aki az ablakot betörte, miért nem vitték cl a rendőrök,
vagy a gyámügy miért nem tesz lépéseket?

Magyar Csilla polgármester elmondta, hogy a gyámügyi hatósággal felvették a kapcsolatot.

A következőkben Poczók Kálmánné helyi lakos lopással kapcsolatos vádakat fogalmazott
meg.

Dr. Molnár Péter aljegyző nyomatékosan felhívta a helyi lakos fIgyelmét arra, hogyha most
valakit bűncselekménnyel vádol, ez a képviselő-testületi jegyzőkönyvbe belekerül, ezért a
megvádolt személy feljelentéssel élhet vele szembe. Az aljegyző más alkalommal tartaná
célszerűnek erről a témáról beszélni, mert ez a dolog már személyeskedésbe ment át, s tart
attól, bogy ezért a panaszosnak nehogy a későbbiek folyamán problémája legyen.

Poczók Kátniánné helyi lakos, panaszos: Áll elébe, mert ez az igazság. Ő nem hazudik,
mert nincs miért.

Dr. Molnár Péter aljegyző: Bizonyítani kell a vádakat, s amíg a bíróság ki nem mondja,
bogy bűncselekmény történt, addig jogállami alapfeltétel, hogy ártatlannak tekinthető. Addig
bármit mond valaki, arról, még ki nem derül, bogy az valóban igaz, saját magát sodorja rossz
helyzetbe. Ezt a panaszos érdekében mondja, hiszen nyilvános jegyzőkönyvbe vádaskodott.

Magyar Csilla polgármester: Ilyen probléma nemcsak Kiskörén van, s nagyon fontos az,
bogy a törvények mit engednek, és miket lehet megtenni egyrészt az igazságszolgáltatás
oldaláról, a nyomozás, az ügyészség, a bíróság, másrészt a település oldaláról, hogy hogyan
lehet ezeken úrrá lenni, Úgy, hogy törvénysértést az önkormányzat ne kövessen el. Ez az
állapot nem az egyik napról a másikra alakult ki, éppen ezért a megoldásnak is idő kell.
Azokkal a társhatóságokkal is egyeztetni kell, akik ebben képviseltetik magukat. Az
önkormányzat nem vállalhat nagyobb felelősséget annál, mint amelyet a törvények engednek,
ugyanakkor nem tud nagyobb felelősséget rátenni arra az emberre sem, aki a törvényi keretek
között végzi a munkáját. A nyomozás mértékéről a rendőrségtől az önkormányzat nem kap
visszajelzést, leghamarabb az érintetteket értesítik. Az önkormányzat nem kap értesítést arról,
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bogy kit helyeztek vád alá, kit küldtek bíróság elé, csak abban az esetben szerez ilyenről
tudomást, ha valakitől valamilyen helyzet alapján erkölcsi bizonyítványt kell kérnie. Az
önkormányzat nem kap sokkal több információt annál, mint, amit más kaphat törvényes
keretek között. Nem adhatnak ki információkat. Addig, míg valakiről nines bírósági végzés,
elmarasztalás, ítélet, nem lehet kimondani azt, bogy bűnös, bűnöző, vagy bűnözői létformát
folytat.
Ahogy azt a panaszosnak előzőekben már elmondta, elindult egy gyermekvédelmi eljárás is,
de ehhez is az, kell, hogy megalapozott legyen.

Holló Gyula képviselő az elhangzottakkal kapcsolatban a következőkben fogalmazta meg
véleményét: Mélységesen együtt érez a sértettekkel, ugyanis egy olyan helyzetbe kerültek,
bogy napról-napra rettegésben élnek, mert bármelyik pillanatban ugyanez megtörténhet. Ugy
érzik, hogy magukra maradtak, ami sajnos igaz. A rendőrség részéről nem érti a hozzáállást,
amikor egy családra rátörnek, ahol van egy 18 hónapos kisgyermek, akire repülnek az
üvegszilánkok. Nem tudja, hogy egyáltalán letartóztattak-e az elkövetők közül valakit?
Számára a hatóság hozzáállása érthetetlen ebben az ügyben, ugyanakkor polgármester
asszonyt is megérti és a sértetteknek is meg kell érteni, hogy az önkormányzat keze meg van
kötve az ügyben, Ugyanis az önkormányzat nem az a hatóság, aki ebben eljárhat, az a
rendőrség és az ügyészség, amihez viszont hozzá kell tenni, nem ért egyet azzal, türelem,
hónapok kellenek, és addig rettegésben kell élni. Véleménye szerint egy hét alatt el kellene
intézni Úgy az ügyészség, mint a bíróság és a rendőrség részéről.

Poczók Kálinánné helyi lakos, panaszos elmondta: A sértett családdal nagyon jó
kapcsolatban voltak. Hozzájuk ment a feleség segítséget kérni, mert megtámadták őket.
Kérdezi, hogy ebben az esetben ki, mit tett volna?

Holló Gyula képviselő: Sajnos, hogy egy hét múlva tettek feljelentést. Ő Úgy szerzett en’ől az
esetről tudomást, hogy a sértett család hozzájuk ment a boltba nagy kartondobozokért, és
szemetes zsákért. Rákérdezett, hogy talán költöznek? és ezután mondták el, hogy mi történt
velük. Tragédiaként tartja, hogy a csökkenő gyermek és lakosságszám mellett elment egy
olyan család, akik talán hosszútávra idetervezték a jövőjüket, és biztos, hogy elmondják
máshol is a történteket, ami nem fog jó fényt vetni Kiskörére.

Magyar Csilla polgármester válaszában elmondta: Az, hogy nincs egyet értés bizonyos
dolgokkal, ezek rendben vannak. De azt is nézze meg valaki annak a hatósági jogkörrel
felruházott személynek is a felelősségét, aki a nyomozásban részt vesz. Ott van a másik eset,
most két ügyészség tárgyal egymással szemben, mert amikor a rendőr keményebb, akkor a
jogvédők jönnek azzal, hogy „haja szála görbült” annak, aki egyébként valamilyen
szabálysértést követett el. Nemcsak a lakosság, az önkormányzat van kiszolgáltatott
helyzetben, hanem ezek a hatóságok is. Nem véletlen az, hogy több ideig tart a nyomozás,
mert ebben a rendszerben, amely a demokrácia rendszere, mindenki bizonyíthatja az
ártatlanságát, akkor ott hibát nem követhet el, ahhoz, hogy a vád megállja a helyét. Lehet
mindennel érvelni, de jelen pillanatban sem a panaszosok helyzetén, sem a település helyzetén
nem segít. Meg kelt nézni azt, hogy mennyire kiszolgáltatott helyzetben vannak a rendőrök is,
mert amikor intézkednek, akkor azt mondják, hogy túlzott volt, amikor sérelem ér valakit,
akkor meg azt, hogy lazán kezelték a helyzetet. A nyomozati anyagnak úgy kell összeállni,
hogy az ügyészség számára megfelelő legyen. Nekik is meg kell felelni, legalább három
szervnek és nagy nyomás alatt kell dolgozniuk, attól fiiggetlenül, hogy ők ezt vállalták’ A
demokrácia lehetőséget ad mindenki számára, hogy védekezzen. A panaszos támadhatóvá
válik, abban az esetben, ha rágalmazást fogalmaz meg, és a készített hangfelvételekkel meg is
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állja a helyét, bármikor támadhatják, attól Riggetlenül, hogy adott esetben az igazságot
mondja ki, de bizonyítani nem lehet. Voltak olyan bűnelkövetések, amelyekben nagyobb
mennyiségű dokumentum keletkezett, és a bíróság milyen ítéletet hozott. Nem lehet hibát
elkövetni, sokszorosan kell figyelni arra, hogy önmagát védje, és azokat, akik vétlenül
belekeveredtek. Minden oldalról meg kell nézni, és óvatosan kell bánni a szavakkal.

Poczók Kálmánné helyi lakos, panaszos: Amennyiben nem tudja az önkormányzat
megállítani a rendőrségen és a bíróságon keresztül, nem tudja mi fog történni a településen.
A Ratalok nem tudnak menni szórakozni, mert ez a család kötözködik beléjük. Utcára nem
mernek kimenni, mert ha igen, baj lesz. Reméli, hogy lesz intézkedés. Azok az emberek, akik
nem nevelik normálisan a gyerekeiket, alkoholizálásra, tiltott szerek használatára, lopásra
tanítják, azokat teljesen elítéli. Ő cigány származású, melyet soha nem tagadott, de sokfajta
cigány ember van, mint ahogy magyar ember is.

Magyar Csilla polgármester a panaszos utolsó mondatára reagálva elmondta: Pontosan úgy
van, ahogy mondta, ember, ember, ennyi a lényeg.

Poczók Kálmánné helyi lakos, panaszos köszönetet mondott, hogy a testület meghallgatta,
majd két társával együtt távozott az ülésről.

A következőkben Veréb Roland Kisköre, Árpád u. 12. szám alatti lakos kérelmét tárgyalta a
képviselő-testület Magyar Csilla polgármester előteijesztésében. A polgármester elmondta:
Veréb Roland megkereséssel élt az önkormányzat felé, mivel olyan ajándéktárgyakat szeretne
árusítani, amelyen a Kisköre név és címer található.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel a kérelemmel kapcsolatban nem volt, Magyar Csilla
polgármester kérdésként tette fel: Hozzájárul-e a képviselő-testület a név és címer
használathoz? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett a következő határozatot hozta:

153/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett hozzájárul Veréb
Roland egyéni vállalkozó, Kisköre, Arpád u. 12. szám alatti lakos részére a Kisköre név és
címer használatához ajándéktárgyakon történő megjelenítésére.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

Ezek után Kiskörei Városfenntartó KR. Felügyelő Bizottság tagi viszonyának ügyét tárgyalta
a képviselő-testület Magyar Csilla polgármester előteijesztésében. A polgármester
elmondta:
A Felügyelő Bizottság elnöke jelezte azt, Csontos László FB tag több ülésen nem volt jelen, s
az elnök szeretné, ha a képviselő-testület kérdéssel élne Csontos László FB tag felé, mely
szerint vállalja-e a továbbiakban FB tagságát. Csontos Lászlót megkérdezte, ő jelezte
lemondását, melyet írásban is megtett. Nagyon sok a munkája, melyet ezzel a feladattal nem
tud összeegyeztetni, ezért elnézést is kért, de a mezőgazdasági munka időjárás rnggvénye is,
és nem tud időt szakítani az FB tagsággal járó feladatra.
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Ezek után Új FB tag kijelöléséről gondoskodni kellett, ezért Végvári Pétert kereste meg, aki
elvállalta az FB tagságot. Személyes egyeztetés során ismertette az FB tagsággal járó
feladatokat.

Fejes Lőrinc képviselő az alábbiakban mondta cl véleményét: Régóta ismeri Végvári Pétert,
s a különböző ügyekhez való hozzáállása, amely ezek és a jogszabályok pontos megismerését
foglalja magába. Pontos, precíz embernek, ezért erre a feladatra alkalmasnak tartja.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel, több hozzászólás nem hangzott cl, Magyar Csilla
polgármester a következő kérdéseket tette fel:
- Ki az, aki elfogadja Csontos László FB tagságról történő lemondását? KézfelnyÚjtással

jelezze.
A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott.

- Ki az, aki Végvári Péter FB tagságát támogatja? Kézfelnyújtással jelezze.
A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott.

A szavazatok alapján Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy az általa feltett
kérdésekre a képviselő-testület minden jelenlévő tagja igennel szavazott, a határozatok a
következők:

154/2016.Q(I. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett elfogadta Csontos
László (szül: Heves, 1965. 08. 07., an: Toinai Mária) 3384 Kisköre, Gárdonyi u. 22. szám
alatti lakos a Kiskörei Városfenntartó és Szolgáltató Kit Felügyelő Bizottság tagságáról
történő lemondását 2016. november 10. napjától.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

155/2016.(XL 103 képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett a Kiskörei
Városfemttartó és Szolgáltató Kit Felügyelő Bizottság tagjának
Végvári Péter (szül: Berettyóújfalu, 1949. 09. 14., an: Rácz Mária) 3384 Kisköre, Dobó u.
51. szám alatti lakost választotta meg 2016. november 10. napjától.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

A következőkben Magyar Csilla polgármester az alábbiakat terjesztette a képviselő-testület
elé: Az elmúlt hét folyamán megkereste egy személy, aki vadász, s kérelemmel fordult hozzá
aziránt, hogy szeretné az önkormányzat tulajdonában lévő R5ldterületeket elkérni vadászati
jogosultságra. Eddig a jegyző volt megbízva a 30 hektár alatti területek képviseletére, amely
megszűnt, és mindenki önállóan képviselteti magát. A kérelmező nem az Újonnan alakult
Kiskörei Vadász Egyesület képviselője volt, ezért úgy gondolja, hogy a képviselő-testület
élhet azzal a jogával, hogy Kisköre Városi Onkormányzat tulajdonában lévő területeket
vadászati célra kinek adja át, ezért a testületre bízza a döntést. Megjegyezni kívánta: igen sok
idegen volt már ezen a településen hatalmas, világmegváltó, be nem váltott ígéretekkel. O a
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maga részéről a Kiskörei Vadász Egyesületet támogatja, hiszen évtizedek óta itt vadásznak, és
ha ez az önkormányzati terület segítséget nyújt számukra, ő mellettük van. Természetesen a
képviselő-testület döntésétől függ.

Pócs János képviselő egyetértett a polgármester által elmondottakkal, és a Kiskörei Vadász
Egyesületet támogatja, igaz, hogy az 51 %-ban meg kell szerezniük a területet, de akkor is a
kisköreieket kell támogatni.

Fejes Lőrinc képviselő a következőket mondta el: Azt a Kiskörei Vadász Egyesületet
támogatja, amelyben kiskörei lakosok vadásznak, ezért javasolta, hogy az önkormányzat
tulajdonában lévő fdldterületekkel őket támogassa a testület, s a következő 20 évben vadászati
jogot tudnának gyakorolni.

Takács Attila alpolgármester szintén támogatta az elképzelést, még akkor is, ha nem sok
esély van az St % elérésére, mivel jelentős nagyságú területek kerültek már „idegenekhez”,
de úgy gondolja, hogy a testületnek mindenképpen a kisköreiket kell támogatni.

Holló Gyula képviselő szintén csatlakozott az előtte szólókhoz, ez nem kérdés ebben az
esetben.

Németh Mihályné képviselő szintén támogatta a javaslatot.

Fenti vélemények alapján Magyar Csilla polgármester kérdésként tette fel: Ki az, aki
elfogadja a javaslatot? Kézfeh~újtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett az alábbiak szerint döntött:

156/2016SX1. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett az önkormányzat
tulajdonában lévő területek vadászati jogosultságra történő átadásával a Körei Vadászok
Egyesületét támogatja.
A képviselő-testület nem támogatja nem kiskörei vadásztársaságok vadászati jogosultság
céljára Kisköre Városi Onkormányzat tulajdonában lévő területek átadását.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

E napirendi pont keretében került sor pályázati lehetőségek megtárgyalására Magyar Csilla
polgármester előterjesztésében. A polgármester az alábbiakat mondta el: Megkaptak a
képviselők egy tájékoztatót előkészítés alatt álló pályázatokról. Nem Uniós, hanem hazai
forrású pályázatokról van szó. A Fejlesztési Irodával megvizsgálták a pályázatokat,
megnézték a tartalmukat, s ennek alapján készült a tájékoztató.
(írásos tájékoztató a jegyzőkönyvhöz „G” mellékletként csatolva).

A polgármester a közbiztonsággal kapcsolatos BM pályázatra hívta fel a figyelmet.
Elmondta, hogy a pályázat azonnal benyújtható a forrás erejéig. Ami fontos: település
biztonsági stratégia kidolgozása, építészeti bűnmegelőzés eszközeivel a közterületek és
lakókörnyezet biztonságossá tétele. Azokat az elrejtőzési pontokat, amelyeket nagyon sok
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esetben a kultúrnövények, fák, bokrok jelentenek, vagy azok a területek, ahol megvannak
azok az önkormányzati út helyek, s ott olyan tájépítészeti eszközöket aflcalmazva lehetne újjá
építeni, illetve adott esetben amennyiben műszaki tartalma engedi, világító eszközöket
feltenni, 20 %-ban pedig kamerákat is enged a pályázat. Azokat kell megragadni, ami
ténylegesen segítheti a Rendőrség és a Polgárőrség munkáját.

Németh Mihályné képviselő kérdésként tette fel: Az életveszélyes, elhanyagolt épületek
biztonsági problémájának a kezelése címszó alatt mit lehet érteni? Ez a lakatlan ingatlanokra
vonatkozik?

Magyar Csilla polgármester válaszként elmondta: A lakott, elhanyagolt ingatlanra nem
vonatkozik, csak a lakatlanra, mint például a Mondok féle lakóingatlan volt.

Pécs János képviselő véleménye szerint a tájékoztatóban megjelölt pályázatok
mindegyikével élni kell.

A képviselők részéről több kérdés, hozzászólás nem volt, Magyar Csilla polgármester az
alábbi kérdést tette fel: Ki az, aki egyetért a pályázatokkal, azok benyújtásával?
Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett az alábbi határozatokat hozta:

157/2016SX1. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett hozzájárul a Közép-
Kelet-európai Történelem és Társadalom Kutatásáért Közalapítvány által kiírt ‘56-os
„emlékpont/büszkeségpont” kialakítása tárgyú pályázat benyújtásához maximum támogatás
erejéig.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: 2017. április.

1 58/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett hozzájárul a
Belügyminisztérium által kiírt Nemzeti Bűnmegelőzési Stratégia feladatrendszerének
támogatása tárgyú pályázat benyújtásához maximum 10 millió forint támogatás erejéig.
A pályázathoz szükséges önerő 5 %‚ melyet a képviselő-testület 2016. évi költségvetéséből
biztosít.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: azonnal.

159/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett hozzájárul a HM
Hadtörténeti Intézet és Múzeum által kiírt Magyarországon található I. világháborús hadisírok
és emlékművek felújítása tárgyában kiírt pályázat benyújtásához emlékművenként 1 millió
forint támogatási összegre.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: 20t6. november 25. -2017. december 31.
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Ezek után a Magyar Államvasutak Debreceni Igazgatóság kérelmét tárgyalta a képviselő
testület Magyar CsíRa polgármester előterjesztésében. A polgármester a kérelemre
vonatkozóan előadta: Az Igazgatóság 25 ezer Ft/hó összegért átadná az önkormányzatnak a
vasúti töltés, illetve az állomás•• környékét gaztalanításra, kezelésre. Ezzel kapcsolatban
személyesen is megkeresték. Onkormányzati döntés szükséges, hogy átvegye-e az
önkormányzat a területet? Fyi 300 ezer forintért a szerződésben foglaltakat teljesítse.

Pócs János képviselő a terület nagyságára kérdezett rá.

Magyar Csilla polgármester válaszában elmondta: Ahogy a vázrajz alapján is látható, a
Tisza-hídnál és a Jászsági i’ócsatornánál lévő szemafor közötti távolságot felölelő terület.

Takács Attila alpolgármester szerint ezért a hosszú területért a 25 ezer Ft/hó összeg nagyon
kevés.

Dr. Molnár Péter aljegyző válasza: Évente kétszer kellene tisztítani a területet.

Takács Attila alpolgármester: Át kell gondolni, hogy kit enged oda az önkormányzat.

Holló Gyula képviselő kérdése: A MÁV a közfoglalkoztatás keretében nem tudja megoldani?
Hiszen, ha baleset adódik, a felelősséget elhárítja magáról.

Magyar Csilla polgármester a közfoglalkoztatással kapcsolatos kérdésre nem tudott konkrét
választ adni.
Az önkormányzat közfoglalkoztatásban nem végezheti mivel nem önkormányzati terület, a
Városfenntartó Kit-nek lehetne átadni és egyszerűsített foglalkoztatásban tudná végeztetni.

Takács Attila alpolgármester: Úgy gondolja, hogy a Kit-nek van bőven feladata.

Holló Gyula képviselő véleménye szerint nagyon-nagy a távolság, és ahhoz képest kevés az
összeg, és minimum 10 1Z5 alkalmazására lenne szükség egy idényben.

Magyar Csilla polgármester elmondta még, hogy Heves nem vállalta, Hevesvezekény igen.

Holló Gyula és Pócs János képviselők nem támogatták a szerződés megkötését.

Magyar Csilla polgármester a következő kérdést intézte a képviselő felé: Ki az, aki
támogatja a szerződés megkötését? Kézfelnyújtással jelezze.
A jelenlévő 6 képviselő közül senki sem szavazott.
Magyar Csilla polgármester a következőképpen tette fel kérdését: Ki az, aki nem támogatja
a szerződés megkötését? Kézfelnyújtással jelezze.
A jelenlévő 6 képviselő nemmel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította,
hogy a képviselő-testület 6 nem szavazattal a következőképpen döntött:

160/201 6.SXI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 nem szavazat mellett nem támogatta a
Magyar Allamvasutak Zrt. Jogi Igazgatóság (4024 Debrecen, Piac utca 18.) által kérelmezett
Kiskőre, Tisza-híd és a Jászsági Főcsatorna közötti vasúti töltés, valamint Kisköre,
vasútállomás környékének önkormányzat által történő gaztalanítását, kezelését.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.
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A következőkben Magyar Csilla polgármester a testület tagjainak tájékoztatásként előadta:
A Kemejkert Kit, a Szabadvizű strand bérlője megküldte az önkormányzat részére a
számlákat. A polgármester kérte, bogy a műszaki ügyintéző, a Pénzügyi és Jogi Bizottság
vizsgálja meg benyújtott számlákat és a decemberi ülésen szülessen döntés róla.

A képviselők az elhangzottakat tudomásul vették.

A továbbiakban Magyar Csilla polgármester előterjesztésében tárgyalta a képviselő-testület
az Eszak-Magyarországi Regionális Hulladékkezelési Onkorrnányzat Társulás Társulási
megállapodásának ügyét. A polgármester elmondta: A Társulásban 2014. évben személyi
változás történt, valamint két település csatlakozott hozzá, ezért megkeresték az
önkormányzatot a Társulási megállapodás módosítás ügyében, s kérik a képviselő-testület
hozzájárulását.

Póes János képviselő az ügy kapcsán elmondta, bogy a zöldhulladék szállítását legalább
november közepéig elvégezhetnék.

Magyar Csilla polgármester válasza; A to~•rvény 13 alkalmat & elő, azon felül az
önkonitányzatnak kell fizetni.

A képviselők részéről több észrevétel, hozzászólás nem volt, Magyar Csilla polgármester a
Társulási megállapodás módosítására vonatkozóan kérdésként tette fel: Ki az, aki elfogadja a
megállapodás módosítását? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadta az Eszak-Magyarországi Regionális
Hulladékkezelési Onkormányzat Társulás Társulási megállapodás módosítását, melyről a
határozat a következő:

161/2016SX1. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett elfogadta az Észak-
Magyarországi Regionális Hulladékkezelési Onkormányzat Társulás Társulási megállapodás
módosítását.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő : értelem szerint.

Ezek után Dr. Molnár Péter aljegyző előteijesztésében tárgyalta a képviselő-testület a
egészségügyi szolgáltatás feladat ellátási szerződés tervezetét. Az aljegyző a következőket
mondta cl: A jelenleg hatályos jogszabály alapján a háziorvosi körzetekről szóló helyi
rendeletet felül kell vizsgálni. A körzeteket a rendeletnek megfelelően kell, hogy tartalmazza,
a vizsgálatot jegyző ér elkészítette, s a rendeletet a Nemzeti Egészségfejlesztési Intézethez a
rendelettervezetet megküldte véleményezésre. A háziorvosokkal az egyeztetés megtörtént.

Németh Mihályné képviselő a rendelési időre kérdezett rá, mivel a tervezet tartalmazza.

Dr. Molnár Péter aljegyző válasza: Tévedésből van benne, ez egy minta, rendelési időt az
önkormányzat nem határozza meg.
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A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdésként tette fel: Ki az, aki hozzájárul? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar CsiHa polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett az alábbiakban határozott:

162/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett hozzájárul a helyi
egészségügyi szolgáltatás feladat ellátási szerződésében foglaltakban rögzítettekhez.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő; értelem szerint.

6. Indítványok, interpellációk, bejelentések.

E napirendre vonatkozóan Magyar Csilla polgármester a következőket mondta el: Indítvány
érkezett hozzá, Takács Attila alpolgármester, valamint Fejes Lőrinc, Pócs János, Oláh
Ferencné képviselők részéről a helyi adókról szóló 9/2015.(XI. 25.) önkormányzati rendelettel
kapcsolatban. Tudott, hogy e rendeletnek az év elején újratárgyalása történt meg, és akkor úgy
határozott a képviselő-testület, hogy novemberben visszatér a rendelet tárgyalására. Az
alpolgármester és nevezett képviselők kérték a rendelet november 30-ig történő újra
tárgyalását.

A polgármester megkérte a Pénzügyi és Jogi Bizottságot a hivatkozott rendelet telekadóra
vonatkozó részének megtárgyalására, s rendkívüli ülés keretében november 30-ig képviselő
testület elé történő teijesztésére.

Takács Attila alpolgármester a téma kapcsán kéréssel fordult polgármester asszonyhoz és
aljegyző úrhoz: A Bizottság munkájának megkönnyítése érdekében a pénzügyi csoport
részéről készüljön egy kimutatás, amely a tavalyi évben és az idén befolyt telekadót mutatja,
és az milyen arányban oszlott meg, annak érdekében, hogy azt teljes mértékben meg lehessen
tárgyalni.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: Ki az, aki támogatja az indítványt, s elfogadja a Pénzügyi Bizottság által történő
megtárgyalást, és november 30-ig rendkívüli képviselő-testületi ülés keretében döntés
szülessen.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett az alábbiak szerint döntött:

163/2016.(XI. 10.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett támogatta a helyi
adókról szóló 9/2015.(XI. 25.) önkormányzati rendelet felülvizsgálatára benyújtott indítványt.
A képviselő-testület kéri, hogy a Pénzügyi és Jogi Bizottság a Polgármesteri Hivatal pénzügyi
csoportja által készített kimutatás alapján tárgyalja meg a hivatkozott rendelet telekadóra



207

vonatkozó kimutatását, és a javaslatot terjessze a képviselő-testület elé, amely november 30-ig
rendkívüli képviselő-testületi ülés keretében megtárgyalásra kerül.

Felelős: Magyar Csilla polgánnester
Határidő: értelem szerint.

E napirendi pont keretében Németh Mihályné képviselő a személyével kapcsolatos
bejelentést tett. A képviselő asszony mielőtt a bejelentését elkezdte, Dr. Molnár Péter aljegyző
megkérdezte, hogy hozzájárul-e a nyílt ülésen történő elbangzáshoz.

Németh Mihályné képviselő válasza: Természetesen, lehet nyílt ülésen.

Ezek után a képviselő asszony az alábbiakban tette meg bejelentését:

Tisztelt Polgármester Asszony!
Tisztelt Képviselő Társaim!

2016. 10. 26-i testületi ülésen egészen minősíthetetlen módon, olyan cselekményekkel
gyanúsítottak meg, amelyekhez semmi közöm. A testületben, a hivatalban és az Onök
híresztelése alapján már a sajtóban is adatlopási ügyként kezelt eset kapcsán, ezúton is
leszögezem, hogy az interneten nyilvánosságra hozott kiüzetési pénztárbizonylatnak a
hivatalból történő kikerüléséhez és az azt leközlő internetes termékhez történő eljutásához
semmilyen közöm nincs. Bár, jogi szakértővel történt konzultáció alapján is úgy gondolom,
hogy a pénztárbizonylat kikerülésével és nyilvánossá válásával semmilyen bűncselekmény
nem valósult meg, hiszen a bizonylat tartahna egyébként is az önkormányzat működésével
összefüggő közérdekű adat, és tudomásom szerint semmilyen védett, vagy minősített adatot
nem tartalmaz, mégis a Tisztelt Polgármester asszony az ügy kapcsán folytatott
kommunikáció miatt az esetet bűncselekményként, súlyos törvénysértésként jelenítik meg a
közvéleményben és az én személyemet ilyen módon rágalmazzák, alaptalanul negatív színben
tüntetik fel, jó hírnevemet sértik.
Ez úton nyomatékosan felhívom Tisztelt Polgármester Asszonyt, hogy a személyemmel
kapcsolatban közölt azon valótlan állítást, hogy közöm lett volna a pénztárbizonylatnak a
hivatalból történő kikerüléséhez, és ezzel bűncselekmény elkövetésében vettem volna részt,
jelen nyilatkozatom átvételét követően haladéktalanul vonja vissza, és alaptalan híresztelése
miatt kérjen bocsánatot. Amennyiben ezt nem teszi meg, illetve továbbra is a fentieket
híreszteli velem kapcsolatban, rágaimazás miatt és személyiségi jogaim sérelme miatt eljárást
fogok Onnel, illetve az ebben Onnel együttműködőkkel szemben indítani.
Ugy gondolom, hogy az önkormányzat gazdálkodásának átláthatóság közös érdekünk, amely
segíti a visszaélések megelőzését és lelepleződését. Az önkormányzat vezetőinek a kicsinyes
boszorkányüldözések, és személyeskedő lejárató kampányok helyett ezért inkább azzal
kellene foglalkoznia, bogy az olyan adatok is, mint a jelen eset kapcsán nyilvánosságra
kerültek, eleve legyenek elektronikusan elérhetők és megismerhetők, és az adatok után
érdeklődőket ne elutasítás, hanem segítőkész támogatás fogadja a hivatalban. Az, hogy en~e az
ügyre így reagáltak, éppen azt erősíti a külső szemlélőben, hogy valami nincs rendben,
valamit el kell titkolni.
Köszönöm szépen.

Magyar Csilla polgármester szintén megköszönte.

(Írásos anyag a jegyzőköuyvhöz „H” mellékletként csatolva).
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Dr. Molnár Péter aljegyző az alábbiakban reagált a bejelentéssel kapcsolatban: Egy
dologban a félreértést el kell oszlatni. Nem azzal van gond, ha egy bizonylat kikerül. A
nyilvánosságra hozatalnak azonban van egy kötelező módja. Képviselő asszony bizonyára
ismeri azt a jogszabályt, amely a közérdekű, közérdekből nyilvános adatok listáját
tartalmazza, amire kötelező közzététel vonatkozik. Ezeket minden költségvetési szervnek
közzé kell tennie. Ebben a listában az egyes bizonylatok nem szerepelnek. Van továbbá, egy,
az info törvény alkalmazásával kapcsolatban kialakult általános gyakorlat, amely értelmében
tételes, számlaszintű ellenőrzés a közérdekű adatigénylés körében nem értelmezhető. Erre
ugyanis arra vannak külön feljogosított szervek, mint az Allami Számvevőszék, Magyar
Allamkincstár, stb. Az önkormányzat is konzultált szakértőkkel. Vannak olyan adatkérések,
amelyek már visszaélésszerűek. Példával illusztrálva: Erkezik egy adatigénylés, amely 10
projekt iratát kéri egyszerre. Egy nagyobb projekt, mint a szociális városrehabilitációs
pályázat anyaga majdnem egy teljes szekrényt foglal el. Ilyen nagy mennyiségű iratanyagnak
a kiadása értelemszerűen hatalmas energiát vesz igénybe, ráadásul az iratokat át kell nézni,
mivel személyi adatot is tartalmazhat, amely lehet, hogy kiadható, de lehet, hogy nem. Egy
ilyen nagy mennyiségű anyag összekészítése sok munkaidőt vesz igénybe. Tehát, amikor egy
közérdekű adatkérelem elbírálásra kerül, célszerű, hogy pontosítsák a kérelmeket. A hivatal
megpróbál megfelelni, de a kérelemnek is konkrétnak kell lenni.
A város honlapján a közérdekű adatok menüpontban megtalálható a kötelezően közzéteendő
adatok listája. A vonatkozó jogszabály értelmében a szerződésekről is kell egy összefoglaló
táblázat, amely szintén megtalálható az említett menüpontban, de a jogszabály nem azt várja
el, hogy magukat a bizonylatokat tegye közzé az önkormányzat. Bizonylatot ennek ellenére,
nyilván az egyedi kérelem rnggvényében mindig meg kell ítélni, hogy kiadható-e. Nem
állíthatja, hogy minden esetben Igy van, de elképzelhető, hogy ki kell adni. Viszont ez nem
azt jelenti, hogy egy személyében jogosulatlan dolgozó csak úgy, az ügymeneten kívül
kezelheti az iratot. Minden ügyintézőnek megvan a feladat- és hatásköre, és ő azokkal az
ügyekkel foglalkozhat. Mi történt ebben az esetben? Valaki belenézett egy személyi
kifizetésbe. Nem tudják ki volt az a személy, ennek megfelelően ismeretlen tettes ellen van
folyamatban a nyomozás. A másolatot készítőnek nem volt jogosultsága ezeknek az iratoknak
a betekintésébe. Amennyiben ez a valaki kíváncsi volt egy ilyen adatra, kérelmet kellett volna
benyújtania, és megkaphatta volna. A köztisztviselők, önkormányzati dolgozók sem tehetik
meg, hogy bemennek a szomszéd irodába és nézegetik a másik ügyintéző iratait. A
„bűncselekmény-nem bűncselekmény” megítélés sok kimenetelű lehet. Az ő meglátása
szerint jelenleg sokaknál keverednek a fogalmak.

Takács Attila alpolgármester észrevételként elmondta: Amikor ez a bizonylattal kapcsolatos
dolog kiderült, polgármester asszony felé jelezte, hogy el kell gondolkodni azon, hogy kit,
milyen munkakörben engednek iratokat belelátni. Ez egy közfoglalkoztatással kapcsolatos
bizonylat volt, és egy közfoglalkoztatott mondott fel. Nyilvánvaló, hogy a köztisztviselői eskü
egy közfoglalkoztatott személyre nem vonatkozhat úgy, mint egy köztisztviselőre, ezért egy
Polgármesteri Hivatal szintjén mindenképpen átgondolásra ad okot.

Dr. Molnár Péter aljegyző nyomatékosította: Az a típusú érvelés nem feltétlenül helytálló,
hogy „úgyis nyilvános lett volna”. Majd eldönti a nyomozó hatóság, vagy a bíróság, hogy ez
megfelelő eljárás volt-e, és nem gondolja, hogy bárki is megvádolta volna képviselő asszonyt.
Meghallgatva a jegyzőkönyveket, végignézve a megjelent iratokat, senki részéről nem
hangzott el, hogy Németh Mihályné bejött és kivitte a papírt.

Németh Mihályné képviselő válasza: Hallatszott az kint.
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Magyar Csrna polgármester viszontválasza: Azt nem kell forszirozni, bogy kinn mi
hallatszik. 201 0-től kezdve, mióta az önkormányzatnál vezető tisztséget tölt be, és vannak
olyan képviselőtársai, akik szintén, soha nem volt téma, hogy mi kerül, vagy mi kerülhet ki,
de az, amikor valaki nem jogosult a betekintésre, úgy visz ki okiratot, és azt milyen színben
tüntették fel azok, akik ezzel le akartak járatni egy embert, és nem képviselő asszony az
egyetlen ezek szerint, akit le akarnak járatni, az már túl megy egy bizonyos határon, és túl
megy azon, amiről az ember azt gondolja, hogy egymás mellett élés, Ot nem kell szeretni, de
az, bogy folyamatosan uszítva vannak az emberek, és folyamatosan az a téma, hogy az
önkormányzatnál milyen dolgok történnek. Az történik, hogy törvényes keretek között Folyik
az ügymenet. Ennyi feljelentésre érkezett vizsgálat még soha nem volt, mii~t ebben az évben,
amennyiben ezeknek lenne eredménye, már régen szerepelnének a különböző hírportálokon.
Ezekkel az ügyekkel nem kíván foglalkozni, és azért nem, mert ezek olyan energiákat visznek
el, amit egyébként a település fejlődésére lehetne fordítani. Az meg, hogy emberek, saját
hibájukból és saját döntésükből lettek munkanélküliek, az mindenkinek a felelőssége, hogy
döntéseinek a következményét vállalja.

A képviselők részéről több észrevétel, hozzászólás nem volt, a testület az elhangzottakat
tudomásul vette.

Miután több nyilvánosan megtárgyalandó ügy nem szerepelt napirenden, Magyar Csilla
poigármester zárt ülés tartására tett javaslatot. Javaslatát a képviselő-testület elfogadta.

Kmf.

Csilla Tóth János Zoltán jegyző helyett:
polgármester

. nár Pét jegyző


